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Az alábbiakban szeretném megosztani a tapasztalataimat a Women and Girls 

in Stem Forumról, amin december 5-én három diákkal (Braun Zsófia (12B), Molnár 

Rebeka (12B), Bán Gerda (12G)) vettünk részt Brüsszelben. Ez a rendezvény zárja 

évente a Girls Go Circular uniós projektet, melynek célja, hogy hogy diáklányokat 

ruházzon fel vállalkozói ismeretekkel. A rendezvényen minden országból a 

legsikeresebb versenyzők vehettek részt, hazánkból a Neumann indíthatott csapatot. 

Egy fárasztó és eseménydús út után este megérkeztünk Brüsszelbe, ahol 

másnap kezdetét vette a fórum. A megnyitót követően panelbeszélgetésre került sor, 

ahol az üzleti és tudományos élet képviselői, valamint döntéshozók vitatták meg, 

hogyan lehetne a nők részvételét növelni olyan területeken, mint a STEM (tudomány, 

technológia, mérnöki tudomány és matematika), vagy az infokommunikációs pályák. 

Az elmúlt 10 évben már számos törekvés született erre vonatkozóan, és a jövőben 

még tovább szeretnék javítani a nemek arányát. 

Abban mindannyian egyetértettek, hogy a lányok bevonásának korán, már 

iskolás korban el kell kezdődni, hiszen mire továbbtanulásra, munkavállalásra kerül 

sor, késő bármit tenni. Az EU is kidolgozott arra vonatkozó irányelveket, hogyan lehet 

a nemek arányát növelni, és az Európai Nők Szövetségének elnöke is arra biztatta a 

jelen lévő diákokat, hogy minél aktívabban vegyenek részt hasonló 

megmozdulásokban. Az egész társadalom számára előnyös ugyanis, ha minél több 

nő van jelen a tudományos, üzleti és döntéshozói szférában. 

Egy rövid szünetet követően lezajlott a robot kihívás döntője, melynek során a 

három döntős csapat prezentált, majd szavazhattunk, amiből a máltai csapat került ki 

győztesként. Az általuk kidolgozott robot prototípus a levegőben jelen lévő szén-

dioxidot tudná megkötni mezőgazdasági tevékenység során. (Az összes továbbjutott 

prototípusról tabló készült, így láthattuk egymás munkáit.) 

Ebéd után gyakorlatiasabb foglalkozásokon vettünk részt külön-külön, a diákok 

mentorálásban részesültek, a tanároknak pedig a szellemi tulajdonról tartottak 

tréninget. Ezután szabadidő következett, ahol felfedezhettük Brüsszel belvárosát, és 

a hangulatos karácsonyi vásárokon nézelődhettünk. A nap végén egy közös vacsorán 

gyűltünk össze, ami további lehetőséget adott az ismerkedésre, és a nemzetközi 



eszmecserére. A jelenlévő csapatok közül a portugálokkal és az olaszokkal sikerült 

szorosabb ismertséget kötni. 

A diákok nevében is elmondhatom, hogy nagyon nagy élmény volt jelen lenni 

egy ilyen mérvű európai rendezvényen, és látni azt a profizmust és odafigyelést, ami 

a szervezést jellemzi. Ezért külön köszönettel tartozom a Junior Achievement 

Magyarországnak (JAM), akik felhívták a figyelmemet a pályázatra. 
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